
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 31

XXXI Sesja w dniu 31 lipca 2020 
Obrady rozpoczęto 31 lipca 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 20:58 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie XXXI sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył  obrady XXXI sesji
witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie obecności w programie E-sesja. Następnie stwierdził quorum. 

3. Wnioski do porządku obrad.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Ewa  Surmacz  złożyła  wniosek  do
porządku  obrad  o  wprowadzenie  dwóch  projektów  uchwał:  1) uchwała  w  sprawie



przedłużenia  terminu  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Wójta;  2)  uchwała  w  sprawie
rozpatrzenia  petycji  w  interesie  publicznym  w  zakresie  zmiany  przepisów  prawa
miejscowego. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby wprowadzić pierwszą uchwałę w punkcie 14 a 
drugą w punkcie 15 porządku obrad. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie przedłużenia terminu 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Raszyn w punkcie 14.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (13)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper
NIEOBECNI (6)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w 
interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego w punkcie 15. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Henryka Koper
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Ze względu na nieobecność niektórych radnych podczas pierwszego stwierdzania quorum, 
Przewodniczący Rady poprosił o ponowne potwierdzenie obecność na sesji. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:



ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji.

Radny Andrzej Górecki poinformował, że w dniu poprzednim wysłał mailem do Biura Rady
swoje poprawki do protokołu i wniósł uwzględnienie zmian dotyczących swojej wypowiedzi
w protokole z XXVII sesji.

Przewodniczący  Rady  przychylił  się  do  zaproponowanych  przez  radnego  A.  Góreckiego
zmian do protokołu. 

Radny  Andrzej  Zawistowski   zwrócił  uwagę,  że  naruszany  jest  statut  Gminy  Raszyn
ponieważ  przyjmowany  jest  protokół  nie  z  poprzedniej  sesji  tylko  wcześniejszej  sesji.  

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXVII sesji wraz z poprawkami zgłoszonymi przez radnego A. 
Góreckiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Janiszewski
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

5. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020

Radny  A.  Zawistowski  złożył  wniosek  o  pominięcie  referowania  przez  panią  Skarbnik



uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  na  rok  2020  oraz  uchwały  w  sprawie  zmian
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030. 

Radny  Jarosław  Aranowski  zgłosił  problem,  nie  ujawniania  wizerunków  przez  radnych
podczas głosowania. Powiedział, że powinny być ustalone zasady podczas głosowania i nie
dopuszczalny jest fakt aby radny A. Górecki był widoczny jako słuchawka. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  może  uwzględniać  awaryjne  przypadki  gdyż  taki
problem ma dziś również radny Janusz Hoffman jednak radny A. Górecki już w któryś raz z
kolei uczestniczy w sesji przez telefon. Zapytał o opinię panią mecenas.

Pani mecenas Katarzyna Karpeta-Cholewa wyraziła opinię, że nie powinno być to regułą a
jedynie rozwiązaniem awaryjnym.

Radny A. Górecki poprosił o stworzenie regulaminu pracy rady aby wszyscy wiedzieli  co
radny może podczas sesji a czego nie. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że należy uznać, że radny A. Górecki jest obecny na sesji
ponieważ  zgodnie  z  uchwałą  o  wynagrodzeniach  dla  radnych,  radny  potwierdza  swoją
obecność na sesji  potwierdzając quorum w E-sesji i biorąc udział w głosowaniu.

Radna Anna Matracka  podtrzymując stanowisko radnego J. Aranowskiego powiedziała, że
tylko radny A. Górecki  ma problemy techniczne.  Dodała,  że Przewodniczący Rady po to
kupił nowe tablety i zaopatrzyła radnych w karty SIM z Internetem aby takich sytuacji nie
było.

Radny J.  Aranowski  przypomniał,  że  należy  przegłosować  wniosek formalny  radnego A.
Zawistowskiego.

Przewodniczący Rady przyjął postulat radnego A. Zawistowskiego bez głosowania.

Pani mecenas potwierdziła, że ten wniosek formalny nie wymaga głosowania.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski
poinformował, że dzień wcześniej Komisja pozytywnie zaopiniowała 3 głosami za wszystkie
projekty uchwał, które były w porządku obrad komisji: w sprawie zmian w budżecie w 2020
roku  sprawie  zmian  w  Wieloletnie  Prognozy  Finansowej  na  lata  2020-2030,  w  sprawie
wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Raszyn,
w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  położonej  na  terenie  Gminy  Raszyn.  Dodatkowo
poinformował,  że  w  ostatniej  z  wymienionych  uchwał  wprowadza  się  autopoprawkę  w
numeracji paragrafów. 

Radny  A.  Górecki  zadał  pytanie  pani  mecenas  w  jaki  sposób  radny  ma  złożyć  zdanie
przeciwne  do  wniosków  np.  w  tym  wypadku  pana  Zawistowskiego  skoro  pan
Przewodniczący na jego sygnał wniosku formalnego, nie udzielił mi głosu.

Pani mecenas powiedziała, że Przewodniczący Rady prowadzi sesje i ma taką możliwość aby
nie przegłosowywać wniosku formalnego jeśli nie jest to niezgodne z prawem.



Radny A. Zawistowski złożył wniosek aby wszędzie gdzie w projekcie uchwały występują
sformułowania „przebudowa ulicy Orzechowej i ulicy Akacjowej”, zastąpić sformułowaniem
„przebudowa  ulicy  Waryńskiego  na  odcinku  od  łącznika  z  ulicą  Zacisze  do  ulicy  Trakt
Grocholicki”.

Pani mecenas wyjaśniła, że jedynym wnioskodawcą do budżetu jest Wójt i nie ma możliwości
aby radni dokonywali zmiany w propozycjach Wójta. Mogą się jedynie zgodzić na to lub nie. 

Radny A. Zawistowski uważa, że pani mecenas jest w błędzie i rada może dokonywać zmiany
w ramach tej samej kwoty. Powołał się na wyroki sądowe w tej kwestii.

Odbyła się dyskusja pomiędzy radnym A. Zawistowskim a panią mecenas.

Przewodniczący Rady poprosił aby radny przedstawił uzasadnienie do swojego wniosku.

Radny A. Zawistowski uzasadniając, powiedział, że przebudowa ulicy Zacisze i Waryńskiego
była planowana od dawna i w końcu udało się ją rozpocząć w podziale na trzy etapy. Dwa
zostały zrobione a na dokończenie trzeciego etapu potrzeba dokładnie taką kwotę jak na ul.
Akacjową  i  Orzechową.  Dodatkowo  ul.  Waryńskiego  jest  główną  ulicą  łączącą  Nowe
Grocholice  z  Raszynem,  która  jest  bardzo  mocno  uczęszczana.  Radny  uważa,  że
wprowadzanie  nowego  zadania  inwestycyjnego   zanim  zakończy  się  poprzednie  jest
nielogiczne. 

Przewodniczący  Rady  zarzucił  radnemu  A.  Zawistowskiemu  brak  solidarności  gdyż  w
przeszłości radni z Rybia zgodzili się na zrobienie ulicy Waryńskiego kosztem ul. Zakole na
Rybiu.

Radny A.  Górecki  wyraził  zdziwienie,  stanowiskiem pani  mecenas  gdyż klika  sesji  temu
podobny  wniosek  został  przegłosowany  i  nie  było  negatywnej  oceny  prawnej.  Następnie
radny  poprosił  Wójta  o  przedstawienie  kosztorysu  inwestorskiego  na  ulice  Orzechową  i
Akacjową ponieważ urzędnik nie mógł mu udzielić takiej informacji. Radny poprosił radnych
aby zagłosowali za propozycją Wójta gdyż ulica Akacjowa i Orzechowa są w bardzo złym
stanie. Następnie zadał pytanie Wójtowi na jakim etapie jest naprawa ulicy Zakole i realizacja
ulicy  Małej.  Są  to  dwa  wcześniej  wprowadzone  zadania  inwestycyjne,  które  nie  są
realizowane. 

Radna Ewa Surmacz odniosła się do wypowiedzi radnego A. Zawistowskiego podkreślając,
że trzeci etap ulicy Waryńskiego będzie realizowany od przyszłego roku gdyż na tą cześć
potrzebne są duże środki. 

Wójt odpowiadając na pytania powiedział, że realizacja ulicy Waryńskiego i Zacisze składała
się  na  trzy  zadania  inwestycyjne  a  nie  na  jedno.  Ze  względu  na  brak  możliwości
dofinansowania tych zadań były one rozłożone w czasie i finansowane z budżetu gminy. W
dalszej  kolejności  odniósł  się  do  wniosku  radnego  A.  Zawistowskiego  i  wyjaśnił,  że  nie
można zdejmować jednego zadania z budżetu i wprowadzać drugiego. Zaznaczył, że budowa
drogi to nie tylko projekt ale również porozumienie z gestorami. Odpowiadając radnemu A.
Góreckiemu Wójt powiedział, że kosztorys inwestorski ulicy Akacjowej na dzień zakończenia
projektowania  wynosił  około  1 100 000  zł.  Jeśli  chodzi  o  ulicę  Orzechową  to  kosztorys
inwestorski  wyniósł  1 200 000  zł.  Realizacja  tych  zadań  będzie  przebiegała  razem.  Wójt



zaznaczył,  że  czasem inwestycje  są  przesuwane  w czasie  z  powodu dopasowania  ich  do
różnych programów i konkursów aby móc otrzymać dofinansowanie na ich realizację. 

Radny  A.  Zawistowski  przytoczył  wyrok  sądowy,  który  stwierdzał,  że  organ  stanowiący
może  dokonać  zmian  w  projekcie  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego  pod
warunkiem, iż w wyniku tych zmian nie wzrośnie deficyt jednostki samorządu terytorialnego.
Radny uważa, że w tym wypadku nie zdejmuje się zadania z budżetu gdyż to nie jest jeszcze
zadanie bo nie została podjęta uchwała. 

Radny J. Aranowski powiedział, że zgadza się z opinią pani prawnik, która uważa, że to Wójt
jest inicjatorem zmian w budżecie w roku budżetowym. Zauważył, że radny A. Zawistowski
mógł  wcześniej  zgłosić  swoją  propozycje  Wójtowi  i  być  może  Wójta  zmieniłby  to
autopoprawką. Dyskusja podczas sesji nie ma seansu gdyż radni również nie mają czasu na
zastanowienie się. 

Radny  A.  Górecki  poprosił  panią  prawnik  o  wyrażenie  opinii  na  temat  tego  czy
Przewodniczący może zamknąć listę dyskutantów.

Pani mecenas wyjaśniła,  że można złożyć wniosek formalny o zamknięcie dyskusji,  który
należy poddać pod głosowanie.  Odniosła się również do przytoczonego przez radnego A.
Zawistowskiego wyroku. Poinformowała, że inicjatorem zmian w budżecie w trakcie roku
budżetowego  jest  Wójt.  O  każdej  innej  zmianie   należy  poinformować  RIO  i  będzie  to
przedmiotem badania RIO. 

Po dyskusji na temat zamykania listy mówców, Przewodniczący Rady złożył wniosek 
formalny o ograniczenie wypowiedzi na podstawie paragrafu 40 punktu 4 Statutu Gminy 
Raszyn do 4 minut wypowiedzi, 2 minut wypowiedź ad vocem, 1 minuty wniosku formalnego
w punkcie 5 i 6 porządku obrad.

Radny J. Aranowski poprosił o doprecyzowanie, że jest to suma wypowiedzi radnych.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o ograniczenie wypowiedzi na podstawie paragrafu 40 punktu 4 Statutu 
Gminy Raszyn do 4 minut wypowiedzi, 2 minut wypowiedź adcocem, 1 minuty wniosku 
formalnego w punkcie 5 i 6 porządku obrad. . 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (5)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński



Radny A. Zawistowski zaznaczył, że dzień wcześniej był na komisji budżetu i poruszał temat
zamiany inwestycji na ul. Akacjową i Orzechową. 

Przewodniczący  Rady  przekazał  prowadzenie  sesji  Wiceprzewodniczącemu  Rady  J.
Aranowskiemu. 

Radny  S.  Ostrzyżek  podkreślił,  że  dyskusje  powinny  odbywać  się  na  komisjach  i  tam
powiewny  być  zadawane  pytania  i  składane  wnioski.  Zaznaczył,  że  na  komisji  Budżetu,
Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  uchwała  budżetowa  została  pozytywnie  zaopiniowana.
Następnie zapytał o kwotę, 3 335 703 zł, która w poprzedniej uchwale w sprawie zmian w
budżecie miała iść na  spłatę pożyczek i wykup obligacji zasięgniętych w 2014 roku. Poprosił
w wyjaśnienia panią skarbnik. 

Pani Skarbnik szczegółowo odpowiedziała na pytanie radnego S. Ostrzyżka.

Radna Teresa Senderowska zaproponowała, że w momencie kiedy są duże rozbieżności w
interpretacji  prawa,  pani  mecenas  wysyłała  radnym mailowo informację  powołując się  na
przepisy  prawa  i  wyroki  sądowe.  Następnie  radna  poparła  wniosek  radnego  A.
Zawistowskiego. Radna poinformowała,  że była ostatnio na zebraniu sołeckim w Nowych
Grocholicach i stwierdziła, że istnieje coś takiego jak niezrównoważony rozwój gminy.  Na
koniec wypowiedzi zwróciła się do Wójta o wprowadzenie do budżetu zadania realizacji ulicy
przy przychodni w Raszynie.

Wójt odpowiadając przedmówcom podkreślił,  że wprowadzone do budżetu zdania  nie są
nowymi zdaniami gdyż były one zgłaszane do budżetu już kilka lat temu. Jednak często z
uwagi na długi proces inwestycyjny zadania są opóźnione.

Radny A. Zawistowski wskazał na nieścisłość polegającą na określeniu w projekcie uchwały,
że przebudowa ul. Akacjowej i Orzechowej jest nowym zadaniem.

Radna B. Sulima-Markowska wskazała, że już na poprzedniej sesji proponowała stworzenie
listy inwestycji do realizowania. Uważa, że nie powinno się przepychać inwestycjami, która
pierwsza  ma  być  zrobiona.  Następnie  poprosiła  o  przegłosowanie  wniosku  formalnego
radnego A. Zawistowskiego. 

Radny  A.  Górecki  zadał  pytania  dotyczące:  kwoty  35 000  zł  za  opłaty  skarbowe,  kwoty
50 000 zł na dofinansowanie wymian źródeł ciepła oraz kwoty 100 000 zł przeznaczonej na
monitoring.

Wójt odpowiedział,  że ilość wysyłanych powiadomień do mieszkańców jest bardzo duża i
wynikła  potrzeba  aby  zwiększyć  środki  w  budżecie  na  ten  cel.  Jeśli  chodzi  o  środki  na
dofinansowanie wymiany źródeł ciepła, Wójt powiedział, że jest wyznaczone takie zadanie i
na ten cel przeznaczana jest konkretna kwota w budżecie. 

Radna Anna  Matracka  poprosiła  o  informację  w sprawie  stanu  realizacji  przebudowy ul.
Opaczewskiej. 

Wójt wyjaśnił, że zakończył się etap projektowania jednak w 2019 roku ul. Opaczewska nie
otrzymała  dofinansowania.  W  tym  roku  w  sierpniu  ul.  Opaczewska  będzie  ponownie
zgłoszona do dofinansowania w ramach funduszu dróg samorządowych. 



Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zastąpienie w dział 600 rozdział 60016 paragraf 6050 r słów 
"Orzechowa i Akacjowa" słowami Waryńskiego od ul. Zacisze do Traktu Grocholickiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (6)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krzysztof Będkowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Teresa Spencerowska, Beata Sulima-Markowska , 
Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczera, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

6. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletnie Prognozy Finansowej na lata 2020-2030

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletnie Prognozy Finansowej na lata 2020-2030. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski



BRAK GŁOSU (1)
Wiesław Szustak
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

7. Uchwała w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg gminnych
na terenie Gminy Raszyn

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg gminnych na 
terenie Gminy Raszyn. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Marek Bańburski
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Radna  A.  Matracka  poinformowała,  że  w  głosowaniu  w  sprawie  wniosku  formalnego  o
zastąpienie  w  dział  600  rozdział  60016  paragraf  6050  r  słów  "Orzechowa  i  Akacjowa"
słowami  "Waryńskiego  od  ul.  Zacisze  do  Traktu  Grocholickiego",  radnego  A.
Zawistowskiego  pomyliła  się  i  jej  zamiarem  było  oddanie  głosu  wstrzymującego.

8. Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia
Gminie Lesznowola zadania publicznego w zakresie  organizacji  lokalnego transportu
zbiorowego

Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady J. Aranowskiego o prowadzenie
dyskusji w tym punkcie z uwagi na dobrą znajomość tematu.

Wiceprzewodniczący  Rady  J.  Aranowski  poinformował,  że  ten  temat  był  poruszany  na
ostatniej Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Chodzi o to aby
Rada podjęła decyzję czy Gmina Raszyn dalej będzie dofinansowywać linię L-1 czy nie. Na
jednej z poprzednich sesji została podjęta decyzja o dofinansowywaniu linii tylko do końca
czerwca. Na posiedzeniu Komisja nie podjęła decyzji gdyż padła propozycja aby tę dyskusję
przenieść na forum całej  Rady. Wiceprzewodniczący Rady jest  zdania aby nie przedłużać
finansowania linii L-1. Zaproponował aby podczas dyskusji każdy radny mógł raz zabrać głos
w tej sprawie. 



Zastępca  Wójta  Michał  Kucharski  przedstawił  projekt  uchwały.  Poinformował,  że  termin
trwania porozumienia to 1.07.2020-31.12.2020.  Następnie odpowiedział na pytanie zadane
na komisji dlaczego autobus nie będzie kursował w święta. Zastępca Wójta powiedział,  że
dzwonił do Gminy Lesznowola i dostał informację, że nie dokonano aktualizacji ze względu
na sezon urlopowy.  Następnie przedstawił analizę przeprowadzoną w styczniu tego roku, z
której wynika, że najwięcej osób wsiada i wysiada na przystanku Plac Szwedzki. Natomiast
na innych przystankach w Gminie Raszyn wsiada lub wysiada 1-2 osoby.

Radny A. Zawistowski wyraził opinię, że osób wsiadających i wysiadających na przystankach
w Gminie Raszyn jest tak mało, że nie opłaca się dofinansowywać tej linii. Uważa, że lepiej
te pieniądze wydać na modyfikację linii R1 i R2.

Zastępca Wójta zaznaczył, że linia L-1 styka się na Placu Szwedzkim z linią R2.

Radny A. Górecki zaapelował aby usiąść i przeanalizować koncepcje całościową kursowania
linii  L-1,  R1  oraz  R2.  Poprosił  aby  mieszkaniec  mógłby  wnieść  swoje  uwagi  co  do
funkcjonowania linii R1 i R2.

Radny K. Będkowski poprosił aby rozstrzygnąć czy linią L-1 jeżdżą dzieci do szkół  oraz
zaznaczył, że w budżecie zostały już na ten cel przeznaczone pieniądze i czy zasadne jest ich
cofnięcie.

Zastępca  Wójta  nie  jest  w  stanie  powiedzieć  dokładnie  ile  dzieci  dojeżdża  do  szkół  i
przedszkoli w Lesznowoli. 

Radny S. Ostrzyżek przypomniał, że była umowa, że do czasu rezygnacji z dofinansowania
linii L-1 zmodyfikowane zostanie kursowanie linii R1 i R2. Zwrócił uwagę na młodzież, która
dojeżdża do szkoły w Lesznowoli. Radny stoi na stanowisku, że najpierw należy przygotować
alternatywne rozwiązanie a później przestać dopłacać do linii L-1.

Radny A. Zawistowski uważa, że linia jest nie rentowna a gmina ma zapewnić komunikację
dla dzieci na terenie Gminy Raszyn a nie z innych gmin.

Radny  S.  Ostrzyżek  uważa,  że  należy  wziąć  pod  uwagę,  że  rodzice  w  momencie
podejmowania  decyzji  o  posłaniu  dziecka  do  szkoły  w  Lesznowoli  mieli  do  dyspozycji
autobus linii L-1 więc teraz nie można tak nagle zabrać im tego autobusu.

Radna  T.  Senderowska  poprosiła  o  przekazanie  danych  jeśli  chodzi  o  liczbę  osób
poruszających się linią L-1. Zapytała w jaki sposób została wyliczona średnia.

Zastępca Wójta M. Kucharski szczegółowo przedstawił dane jakie zostały zebrane podczas
liczenia pasażerów wsiadających i wysiadających z autobusu.

Radna T. Senderowska dopytała czy są to dzieci czy wszystkie osoby.

Zastępca Wójta stwierdził, że nie jest w stanie określić ile jest osób jeżdżących do szkoły w
Lesznowoli.

Radna T. Senderowska podkreśliła,  że dane są nie pełne i  zaapelowała aby na przyszłość
bardziej szczegółowo zbierać dane. 



Wiceprzewodniczący  Rady  podkreślił,  że  szczegółowe  dane  były  omawiane  na  komisji
Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego.  Jeśli  chodzi  o  liczbę  dzieci
dojeżdżających linią L-1 do szkoły w Lesznowoli to było około 7-8 dzieci. Wskazał, że linia
L-1 to nie  jest  jedyna linia,  którą można dojechać z Raszyna do Lesznowoli.  Dodatkowo
uważa, że obecnie jest dobry czas na podjęcie decyzji gdyż w trakcie roku będzie to mało
racjonalne. 

Zastępca Wójta poinformował, że w  2019 roku zostało wystosowane pismo do szkół z prośbą
o to aby udostępniono informacje ile uczniów dojeżdża linią L-1 do szkoły. Niestety Gmina
Raszyn nie uzyskała odpowiedzi.

Radny  S.  Ostrzyżek  zauważył,  że  Gmina  Raszyn  dopłaca  do  komunikacji  3 000 000  zł.
Stwierdził, że jeżeli Gmina Raszyn nie przedłuży dofinansowania linii L-1, autobus tej linii
przestanie zatrzymywać się na przystankach w Gminie Raszyn.

Przewodniczący Rady zaproponował aby przedłużyć umowę na dofinansowanie linii L-1 do
końca  sierpnia  i  wówczas  zobaczyć  czy  nauka stacjonarna  w szkołach  ruszy  czy  nie.  W
między czasie porozmawiać z  mieszkańcem, który ma pomysł na zmiany w komunikacji
lokalnej  w  Gminie  Raszyn.  Następnie  zasugerował  przywrócenie  linii  L-23  do  ronda  w
Pęcinach. Swoją propozycję zgłosił jako wniosek formalny.

Zastępca Wójta poinformował, że trwają rozmowy z Wójtem Gminy Michałowice w sprawie
linii L-23.

Radny S. Ostrzyżek stwierdził, że jeżeli Rada ma podjąć negatywną decyzję to watro podjąć
ją teraz a nie tuż przed pierwszym września.
Radny A. Górecki złożył wniosek przeciwny do wniosku Przewodniczącego Rady i aby nie
dopłacać do linii L-1 do sierpnia.

Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska ,
Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (4)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Dariusz Marcinkowski
BRAK GŁOSU (3)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zamianę daty zakończenia porozumienia na 31.08.2020 oraz w zmianę 



kwoty w paragrafie 3 za 99270 zł na 33 090 zł.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (5)
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz
PRZECIW (2)
Janusz Hoffman, Ireneusz Koper
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Anna 
Matracka, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (3)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (3)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Na wniosek radnego A. Zawistowskiego sprawdzono listę obecności na sesji.

Radny  A.  Górecki  poprosiła  o  opinię  panią  prawnik  czy  jego  wniosek należy  głosować.

Pani  mecenas  wyjaśniła,  że  jest  wniosek  przeciwny  do  głosowanego  już  wniosku  więc
głosowanie nie ma podstaw.

Radny A. Górecki wycofał swój wniosek.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia 
Gminie Lesznowola zadania publicznego w zakresie organizacji lokalnego transportu 
zbiorowego wraz z poprawką.. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (6)
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (2)
Janusz Hoffman, Ireneusz Koper
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał 
Olesiński, Wiesław Szustak

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  poinformował,  że
komisja pozytywnie zaopiniowała wolę mieszkańców nadania nazwy ul. Leśna.



Kierownik  Referatu  Geodezji  Zbigniew  Tokarz  przedstawił  projekt  uchwały.  Wolą
mieszkańców jest aby nadać jej nazwę ul. Leśna gdyż jest to przedłużenie istniejącego już
odcinka ul. Leśnej.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn – ul. Leśna

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska ,
Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał 
Olesiński, Wiesław Szustak

10. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Raszyn.

Radny  J.  Aranowski  zabrał  głos  jako  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony
Środowiska  i  Porządku  Publicznego  i  poinformował,  że  projekty  uchwał  były  tematem
komisji  gdzie  odbyła  się  dyskusja  na   temat  poprawek  zgłoszonych  przez  radnego  A.
Zawistowskiego oraz radną Beatę Sulimę-Markowską do regulaminu utrzymania czystości.
Na posiedzeniu została zawarta ustna umowa, że poprawki pisarskie oraz takie, które nie będą
wymagały  ponownej  opinii  instytucji  nadrzędnych  będą  naniesione  jeszcze  przed  sesją.
Następnie  na  sesji  zostanie  podjęta  uchwała  w  takiej  wersji  a  potem  będzie  ona
modyfikowana i będą przygotowywane zmiany do uchwały.  Wszystko po to aby móc jak
najszybciej rozpisać przetarg na usługi odbioru odpadów komunalnych. 

Pracownik  referatu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Komunalnej  Szymon  Salach
poinformował,  że  projekt  uchwały,  który  radni  otrzymali  w materiałach  na  sesję  był  już
zaopiniowany  przez  Inspektorat  Sanitarno-Epidemiologiczny  w  Pruszkowie.  Następnie
poinformował,  że  zgodnie  z  ustaleniami  podczas  komisji  i  konsultacji  prawnej  zostają
wprowadzone  autopoprawki, które poklei wymienił:

1. W § 3 uchwały skreśla się słowo „Urzędu”
2. W załączniku do uchwały, wprowadza się po słowie „odpady”(w różnych odmianach 

tego słowa” słowo „komunalne” (w stosownych odmianach tego słowa) w 
następujących miejscach:

 §  2. ust. 2 lit.b
 §  2. ust. 2 lit.c
 §  2. ust. 2 lit.d
 §  2. ust. 3
 §  2. ust. 4
 §  3. ust. 1
 §  3. ust. 2
 §  3. ust. 3



 §  3. ust. 4 w dwóch miejscach
 §  4. ust. 1 w dwóch miejscach
 §  5. ust. 3 w dwóch miejscach
 §  5. ust. 5
 §  6. ust. 1 pkt 1
 §  6. ust. 2
 §  6. ust. 3
 §  6. ust. 4
 §  6. ust. 7
 §  6. ust. 8
 §  6. ust. 9
 §  7. ust. 1
 §  8. ust. 1
 §  8. ust. 1 lit. a
 §  8. ust. 2 w dwóch miejscach
 §  8. ust. 3 w dwóch miejscach
 §  9. ust. 1 pkt 1
 §  9. ust. 1 pkt 2
 §  9. ust. 2
 §  9. ust. 2 lit. b
 §  9. ust. 3 w dwóch miejscach
 §  9. ust. 4
 §  9. ust. 6 pkt 1
 §  9. ust. 6 pkt 10
 §  10. ust. 1
 §  10. ust. 1 pkt 2 w dwóch miejscach
 §  10. ust. 1 pkt 4
 §  10. ust. 2 lit. a
 §  10. ust. 2 lit. b
 §  10. ust. 6
 §  11. ust. 1
 §  12. ust. 1
 §  12. ust. 6 lit a

3. W załączniku do uchwały w § 3 ust. 2 zmienia się „2100” na „1900”
4. Zmienia się „segregowanych odpadów komunalnych” na „odpadów komunalnych 

segregowanych” w następujących miejscach:

 §  10 ust. 1 pkt 2
 §  10 ust. 1 pkt 4
 §  10 ust. 3 pkt 2

5. Zmienia się „segregowanych odpadów komunalnych” na „odpadów komunalnych 
segregowanych” w następujących miejscach:

6. W §  10 ust. 1 pkt 2 lit. d dodaje się „(z zastrzeżeniem §  13)”
7. W §  10 ust. 3 zmienia się błędne odniesienie do §  9 poprzez zmianę „ust. 7” na „ust. 

6”
8. W §  2 ust. 3 wprowadza się przecinek „,” po słowach „nieruchomości” oraz 

„komunalnych”
9. W §  2 ust. 4 wprowadza się przecinek „,” po słowie „technicznym”



Następnie  poinformował,  że  proponowane  zmiany  nie  wymagają  ponownej  opinii
powiatowego inspektora sanitarnego.

Wiceprzewodniczący Rady zaproponował aby sposób dyskutowania był taki jak w punkcie 5
i 6 porządku obrad.  Nie było sprzeciwu wobec zaproponowanego sposobu dyskusji.

Radny  A.  Zawistowski  podziękował  Szymonowi  Salichowi  oraz  pani  kierownik  Monice
Marszałek za przygotowanie projektu.  Poprosił  aby następny projekt  uchwały przesłać do
zaopiniowania jak już będzie on uzgodniony przez Radę. 

Radny A. Górecki poprosił o zastanowienie się nad częstszym opróżnianiem koszy ulicznych
niż 3 razy w tygodniu. 

Radny  S.  Ostrzyżek  zaczął  swoją  wypowiedź  od  przypomnienia,  że  dla  zabudowy
jednorodzinnej  został  wybrany wariant najdroższy a dla zabudowy wielorodzinnej  wariant
pośredni.  Następnie  wskazał,  że  warianty  te  różnią  się  od  siebie  jedynie  częstotliwością
odbierania odpadów wielkogabarytowych. W związku z czym radny ma wątpliwości co do
poziomu zróżnicowania ceny dla obu wariantów. Na koniec zwrócił uwagę na dwa sprzeczne
zapisy w regulaminie odnośnie kompostowania. 

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  radny  Ostrzyżek  ma  rację  gdyż  będzie  to
niesprawiedliwością, że odpady wielkogabarytowe były odbierane z posesji jednorodzinnych
12 razy w roku a w blokach 2 razy w roku. A nie możemy świadczyć różnych usług za tą
samą kwotę. 

Pan  Szymon  Salach  odpowiadając  na  zgłoszone  uwagi  wyjaśnił,  że  ustawa  dopuszcza
zróżnicowanie opłat gdyż ustawa rozróżnia rodzaj zabudowy. Tego typu zmiana w uchwale
będzie wymagała ponownego opiniowania inspektora sanitarnego. 

Pani mecenas potwierdziła, że takie zmiany wymagają konsultacji z inspektorem sanitarnym.

Radny  S.  Ostrzyżek  powiedział,  że  nie  wyobraża  sobie  żeby  w  takim  przypadku  osoby
mieszkające  w  domach  jednorodzinnych  i  w zabudowie  wielorodzinnej  płaciły  tle  samo.
Uważa,  że  należy  to  zmienić.  Ze  względy  na  potrzebę  przeprowadzenia  przetargu  trzeba
przyjąć  projekt  uchwały  a  potem  go  ewentualnie  zmienić.  Radny  stwierdził,  że  chyba
najlepszy będzie jednolity system dla wszystkich mieszkańców.

Radny A. Zawistowski zaznaczył, że mieszkańcy z zabudowy wielorodzinnej powinni mieć
pomniejszoną stawkę ze względu na to, iż prawie wcale nie produkują odpadów zielonych w
przeciwieństwie do domów jednorodzinnych. 

Radna B. Sulima-Markowska zaznaczyła, że należy przyjąć uchwalę i rozpisać przetarg bo po
przetargu może okazać się, że brakuje w budżecie bardzo dużych środków a wówczas będzie
możliwość przeprowadzenia cięć i rozpisania przetargu na nowo.

Wójt zgodził się z radną Sulimą-Markowską, że przetarg należy ogłosić jak najszybciej i mieć
ewentualnie czas na dokonywanie zmian. Jednak zwrócił uwagę na możliwość zaskarżenia co
znacznie wydłuży całą procedurę.

Wiceprzewodniczący Rady zapytał ile czasu potrzeba na uzyskanie opinii sanepidu?



Pan Szymon Salach powiedział, że trwa to około dwóch tygodni.

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy.

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady J. Aranowski wznowił obrady oraz poprosił radnych
o potwierdzenie obecności.

Wójt  poinformował,  że  podczas  przerwy  zostały  przejrzane  obowiązujące  przepisy  oraz
stwierdził   że  dobrym rozwiązaniem  jednak  będzie  podjęcie  tej  uchwały  co  pozwoli  na
otwarcie postępowania przetargowego a w międzyczasie zostaną dołożone wszelkie starania
żeby jak najszybciej te poprawki znowu nanieść na regulamin i zaopiniować go w sanepidzie
i podać pod głosowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady zaproponował aby dać sobie jeszcze tydzień na zgłaszanie uwag a
następnie zostanie przygotowany projekt z poprawkami.

Radny A. Zawistowski poprosił Wójta aby przedstawiać radnym projekt uchwały a potem
wysyłać do zaopiniowania przez instytucje zewnętrzne. 

Wiceprzewodniczący Rady zasugerował, że wskazana byłaby obecność prawnika na komisji
przy tego typu uchwałach aby nie wprowadzać czegoś co potem może zostać podważone. 

Radna B. Sulima-Markowska powiedziała, że propozycja Wójta jest sensowna i dodała, że o
zróżnicowaniu kwot będziemy mówić po wynikach przetargu.

Radna T. Senderowska odnosząc się do odbioru odpadów wielkogabarytowych zapytała czy
dotychczas również były tak rzadko odbierane te odpady z zabudowy wielorodzinnej.

Pan Szymon Salach odpowiedział, że do tej pory  odpady gabarytowe były odbierane 12 razy
w  roku  bez  względu  na  rodzaj  zabudowy.  Jednak  w  wyniku  konsultacji  społecznych
zmieniono częstotliwość w zabudowie wielorodzinnej. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że wynik konsultacji był taki ponieważ było mówione, że
wówczas będzie ten wariant tańszy o 10 %. Jeśli stawki mają być takie same dla wszystkich
mieszkańców to będzie to niesprawiedliwe.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Raszyn 
wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (8)
Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak



11. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia na terenie gminy
Raszyn usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Wiceprzewodniczący J. Aranowski poinformował, że Komisja Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan  Szymon  Salach  przedstawił  projekt  uchwały  informując,  że  musi  ona  być  spójna  z
poprzednią  uchwałą  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na
terenie gminy.  Następnie zgłosił autopoprawki:

  1) W § 1 ust. 2 pkt 2 załącznika do uchwały zmienia się słowa „zapisaniu się u” słowami
"zgłoszeniu do"

 2)  W  §  1  ust.  2  pkt  2  załącznika  do  uchwały  po  słowie  "odpadów"  dodaje  się  słowo
"komunalnych
3) W § 1 ust. 2 pkt 7 zmienia się  "pkt 4" na "pkt 5" 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia na terenie gminy Raszyn 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (8)
Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak

12. Uchwala w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie 
Raszyn – rejon ul. Ziołowej i ul. Za Olszyną.

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Planowania Przestrzennego 
i Inwentaryzacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Kierownik  referatu  Urbanistyki  i  Planowania  pani  Monika  Łachniak  przedstawiła  projekt
uchwały. Poinformowała, że uchwała dotyczy obszaru w miejscowości Łady pomiędzy ulicą
Ziołową a ul. Za Olszyną. Projekt uchwały jest odpowiedzią na wniosek właścicieli terenu
między ulicą Grudzi a ulicą Za Olszyną. Pani Monika Łachniak wprowadziła autopoprawkę
do projektu uchwały oraz w uzasadnieniu do projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący poprosił o sprawdzenie listy obecności.



Radny S. Ostrzyżek zapytała, jaka jest różnica w procedurze pomiędzy odrolnieniem dużego
terenu a małego. 

Pani Moniak Łachniak powiedziała, że z doświadczenia wie, że łatwiej jest uzyskać zgody na
odrolnienie dla mniejszych terenów niż dla większych. 

Głosowano w sprawie:
Uchwala w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn – rejon ul. 
Ziołowej i ul. Za Olszyną z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (5)
Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Ewa Surmacz

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Przedszkola Nr 
2„W Stumilowym Lesie” w Raszynie

Kierownik referatu Oświaty i Spraw Obywatelskich pani Jolanta Osowiecka  przedstawiła 
treść skargi na panią Magdalenę Kołakowska Dyrektora Przedszkola Nr 2 „W Stumilowym 
Lesie” w Raszynie oraz sytuację panującą w przedszkolu. Powiedziała, że pismo, które 
zostało zakwalifikowane jako skarga wpłynęło 17 marca 2020 roku z Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. Było ono podpisane anonimowo jako pracownicy przedszkola.  Skarga została 
przekazana do Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja spotykała się z panią Dyrektor 
oraz z pracownikami w trybie niejawnym. Pani J. Osowiecka podkreśliła, że pracownicy 
trzykrotnie w roku 2019 składali pismo do Wójta w sprawie odwołania pani dyrektor ze 
stanowiska. Wójt inicjował spotkania z pracownikami oraz rodzicami dzieci uczęszczających 
do tej placówki. Wójt przeprowadził także rozmowę dyscyplinującą z panią Dyrektor 
Magdaleną Kołakowską.

Radny Marek Bańburski jako członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, że było
bardzo wiele  pytań  do  pracowników i  pani  Dyrektor,  na  które  podczas  spotkań  Komisja
otrzymała  odpowiedzi.  Radny  wskazał  na  sytuacje  jakie  miały  miejsce  w  przedszkolu
w ostatnich dniach i poprosił aby pani J. Osowiecka przedstawiła co się wydarzyło w kwestii
zwolnienia pracownika.

Pani  J.  Osowiecka  powiedziała,  że  nie  wie  nic  o  zwolnieniach  w  tej  placówce  jednak
przyznała, że atmosfera panująca wśród pracowników pozostawia wiele do życzenia.

Radny M. Bańburski powiedział, że poznał dobrze atmosferę jaka panuje w tym przedszkolu.
Przedstawiając stanowisko komisji powiedział, że komisja uznała skargę za zasadną. 

Radny  A.  Górecki  spytał  ilu  pracowników  brało  udział  w  spotkaniach  i  jakie  procedury
wcześniej podjął Wójt w celu  rozwiązania sytuacji w przedszkolu, która ciągnie się już od
ponad roku.



Wójt  odpowiadając  wyjaśnił,  że  pani  kierownik  dokładnie  opisała  jakie  działania  były
prowadzone w ubiegłym roku w tej  placówce.  Wspomniał,  że  wszystkie  pisma,  które do
niego wpłynęły  w tej  sprawie  były  anonimowe i  trudno  określić  jak  duża  była  to  grupa
pracowników.  Prowadzone  były  rozmowy  z  pracownikami  a  sama  pani  dyrektor  była
pouczana w kwestii rozwiązania problemu. 

Radna Henryka Koper wskazała, że pisma i skarga, które wpłynęły są anonimowe i to budzi
wątpliwości.  Pisma  te  stoją  w  sprzeczności  z  innymi  pismami  podpisanymi  przez
pracowników grona pedagogicznego i niepedagogicznego przedszkola. O tych pismach nikt
nie  wspomniał  a  podważają  one  zarzuty  zawarte  w  skardze.  Radna  zapytała
Przewodniczącego Rady czy takie pisma wpłynęły?

Przewodniczący Rady odpowiedział, że pisma wpłynęły i chciał o nich wspomnieć w dalszej
swojej wypowiedzi.

Radna H. Koper odczytała  treść wspomnianych pism. Następnie spytała  Wójta  czy został
sporządzony protokół ze spotkania z pracownikami i panią Dyrektor w ubiegłym roku?

Wójt  odpowiedział,  że  skoro  pracowniczy  przychodzili  anonimowo nie  były  sporządzone
protokoły z takich spotkań. 

Radna spytała Wójta czy w trakcie spotkań padały sugestie o złożenie skargi do sądu pracy?

Wójt  wyjaśnił,  że  owszem,  takie  sugestie  padały  jednak  rzadko  który  pracownik  skarży
pracodawcę przed ustaniem stosunku pracy.

Radna H. Koper uważa, że skarga jest bezzasadna gdyż nie wzięto pod uwagę pism, które
były  podpisane  z  imienia  i  nazwiska  przez  większość  pracowników przedszkola.  Złożyła
wniosek formalny o skierowanie  skargi  o  ponowne jej  rozpatrzenie  przez  Komisję  Skarg
Wniosków i Petycji.

Radny S. Ostrzyżek wyraził zdziwienie, że anonimowa skarga jest rozpatrywana. Uważa, że
niesprawiedliwy jest fakt, iż w uzasadnieniu do uchwały jest wspomniane anonimowe pismo
a brak jest informacji o podpisanych pismach, które wpłynęły od pracowników przedszkola.
Rada Gminy nie powinna zajmować się anonimową sprawą gdyż można skrzywdzić osoby
tam pracujące a także uchybić opinii placówki.

Radny M. Bańburski zwrócił uwagę przedmówcom, że Komisja została powołana i wybrana
przez całą radę do rozpatrywania skarg. A teraz niektórzy uważają, że komisja zajmuje się
sprawą nieprofesjonalnie. Wszyscy członkowie komisji z różnych opcji politycznych uznali
skargę  za  zasadną.  Komisja  nie  ma  kompetencji  aby  odwoływać  ze  stanowiska  panią
Dyrektor  ani  podejmować  innych  działań  w tej  kwestii.  Komisja  po  wielu  rozmowach  i
zapoznaniu  się  z  materiałami  rozstrzygnęła  jedynie  zasadność  skargi.  Na  koniec  swoje
wypowiedzi radny złożył wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że są złożone dwa wnioski: radnej H. Koper i radnego
M.  Bańburskiego.  W  związku  z  tym  zapytał  pani  mecenas,  który  wniosek  należy
przegłosować jako pierwszy.

Pani mecenas uznała, że jako pierwszy należy poddać pod głosowanie wniosek o ponowne
skierowanie do komisji a potem wniosek o zamknięcie dyskusji.



Odbyła się dyskusja na temat pierwszeństwa głosowania wniosków, w wyniku której pani
mecenas uznała, że dalej idący jest wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania
nad uchwałą.

Radny Wiesław Szustak uważa,  że należało  się zająć tą  sprawą mimo,  że był to  anonim.
Sprawa  ciągnie  się  już  bardzo  długo  i  nie  można  było  zostawić  jej  bez  rozstrzygnięcia.
Następnie poparł wypowiedź radnego M. Bańburskiego.

Pani mecenas zaznaczyła, że komisja zajmowała się zarzutami zawartymi w treści skargi a nie
pismami, które wpływały później.

Pani J. Osowiecka powiedziała, że z tego względu w uzasadnieniu do projektu uchwały są
przedstawione tyko zarzuty ze skargi przekazanej z MEN.

Pani mecenas podkreśliła, że skarga może mieć formę ustną a w trakcie przeprowadzanych
rozmów padło wiele takich skarg.

Radny  A.  Zawistowski  poruszył  kwestie  odrębności  rozpatrzenia  skargi  a  zwolnieniem.
Radny podkreślił, że sytuacja w przedszkolu jest bardzo trudna i delikatna a zarzuty podjęte w
skardze są jedynie wierzchołkiem góry lodowej. Zaznaczył, że komisja spotykała się w trybie
niejawnym  wiele  razy.  Komisja  wykryła  wiele  nieprawidłowości.  Komisja  chce  jedynie
rozwiązać problem i naprawić to co w tym przedszkolu jest złe.

Przewodnicząca Komisja Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz podkreśliła, że skarga nie
jest  anonimowa  gdyż  została  przekazana  z  Ministerstwa  Edukacji  Narodowej  w  celu
zapoznania  i  rozstrzygnięcia.  Uważa,  że  komisja  rzetelnie  zajęła  się  sprawą  i  uznała  ją
jednogłośnie za zasadną.

Przewodniczący Rady poprosiło sprawdzenie listy obecności na sesji. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9
Wyniki imienne:
ZA (9)
Janusz Hoffman, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Andrzej Górecki, Henryka Koper
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Grzegorz Janiszewski, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Przedszkola Nr 2„W 
Stumilowym Lesie” w Raszynie. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9



Wyniki imienne:
ZA (7)
Janusz Hoffman, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Tadeusz Pawlikowski, Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Sławomir Ostrzyżek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Andrzej Górecki, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Grzegorz Janiszewski, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Rafał Olesiński

14. Uchwała w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Raszyn. 

Przewodnicząca  Komisja  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Ewa  Surmacz  przedstawiła  projekt
uchwały informując, że wpłynęła do Rady Gminy skarga na Wójta Gminy Raszyn w sprawie
ustalenia  warunków  zabudowy  niezgodnych  z  prawem.  Poprosiła  o  podjęcie  uchwały  w
sprawie  przedłużenia  terminu  rozpatrzenia  skargi  z  uwagi  na  skomplikowany  charakter
skargi.  

Wójt odniósł się do skargi mówiąc, że zostały wydane dwie decyzje o warunkach zabudowy.
W skardze jest poruszanych wiele kwestii i dlatego poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisja  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Ewa  Surmacz  poinformowała,  że
Komisja wystąpiła do Wójta z dwoma wnioskami: o powołanie biegłego aby ustalił stosunki
wodno-prawne oraz o opinię prawną obu wydanych decyzji. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Raszyn. . 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9
Wyniki imienne:
ZA (10)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Grzegorz Janiszewski, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Rafał Olesiński

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany 
przepisów prawa miejscowego. 



Przewodnicząca Komisja Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz poinformowała, że do 
Biura Rady wpłynęła ogólnopolska petycja w interesie publicznym w zakresie zmiany prawa 
miejscowego.

Kierownik J.  Osowiecka przedstawiła treść petycji, która zawierała dwa postulaty. Pierwszy
dotyczy doposażenia finansowego lub rzeczowego do tabletów dla uczniów do nauki zdalnej.
Jeśli chodzi o ten postulat to Gmina Raszyn już go spełniła użyczając tablety uczniom. W tej
chwili całe zapotrzebowanie w tablety jest zaspokojone. Drugi postulat dotyczył  utworzenia
na terenie gminy wydzielonego miejsca i pomieszczeń z przeznaczeniem na zbiórkę odzieży
obuwia i żywności. Odnośnie drugiego postulatu J. Osowiecka zwracała się do GOPS-u z
zapytanie  czy  takie  miejsce  jest  potrzebne  i  miało  by  rację  bytu.  Kierownik  GOPS-u
odpowiedziała, że nie ma takiego zapotrzebowania w Gminie Raszyn gdyż wszelką pomoc
osoby potrzebujące otrzymują z GOPS-u. Pani J. Osowiecka przygotowała projekt uchwały
uznającą petycję za bezzasadną.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzeni obecności.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów
prawa miejscowego-zasadna. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (11)
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Teresa Senderowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (8)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Ireneusz Koper, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Wiesław Szustak

16. Sprawozdanie Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki Uzależnień

Sprawozdanie  w  imieniu  Pełnomocnika  ds.  Profilaktyki  Uzależnień  pani  Beaty  Adamiak
przedstawił  pan  Artur  Kozieł,  który  na  wstępie  podkreślił,  że  wszystkie  zadania
Pełnomocnika opisane w sprawozdaniu wynikają z uchwały Rady Gminy z dnia 27 grudnia
2018  roku.  Następnie  zaznaczył,  że  wszystkie  zrealizowane  zadania  ujęte  w  programach
zostały  sfinansowane  z  uzyskanych  dochodów  pochodzących  z  opłat  za  korzystanie  z
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie  Gminy Raszyn. Tych zadań było
sześć: 



 zwiększenie  dostępności  pomocy  terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób
uzależnionych,  współuzależnionych,  zagrożonych  uzależnieniem  oraz  dorosłych
dzieci alkoholików,

 udzielenie  rodzinom, w których występują problemy z uzależnieniem oraz ofiarom
przemocy w rodzinie, pomocy psychospołecznej i prawnej,

 przeciwdziałanie  wczesnej  inicjacji  alkoholowej  i  narkotykowej  wśród  młodzieży,
kreowanie alternatywnych form spędzania wolnego czasu przez dzieci i młodzież oraz
promowanie zdrowego trybu życia,

 wspomaganie  działalności  instytucji,  organizacji  pozarządowych i  osób fizycznych,
służącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych,

 działania  na  rzecz  ograniczenia  populacji  osób nadużywających  alkoholu  i  innych
środków psychoaktywnych,

 działalność Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
Pan Artur Kozieł szczegółowo przedstawił jak zostały zrealizowane wymienione zadania.
W  dalszej  kolejność  przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu
Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie i  Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  w Gminie
Raszyn w 2019 roku. 

Radny  A.  Górecki  zadał  pytanie  czy  prawdą  jest,  że  w  klubie  AA  brakuje  terapeutów.
Usłyszał również od mieszkańca krytyczne uwagi odnoście klubu AA.
Pan Artur Kozieł  wyjaśnił,  że rzeczywiście jest  problem z terapeutami ze względu na ich
zaawansowany wiek i sytuacje epidemiczną w kraju. Obecnie zarząd Stowarzyszenia Arka
usilnie pracuje nad tym aby znaleźć terapeutów do prowadzenia zająć w grupach wsparcia.

Przewodniczący Rady wskazała na dwie różne organizacje: Klub AA oraz Grupa Wsparcia
Rodzin Abstynenckich Arka. Poprosiła radnego A. Góreckiego aby nie mylił organizacji.

Wójt  zaznaczył,  że  radny  A.  Górecki  podaje  niesprawdzone  informacje.  Następnie
podziękował panu Arturowi Koziełowi za pracę i wkład w działalność na rzecz profilaktyki
uzależnień w Gminie Raszyn.

Radna  A.  Matracka  również  podziękowała  panu  Arturowi  Koziełowi  oraz  pani  Beacie
Adamiak za dobrą pracę i przedstawione sprawozdanie.

Radna T. Senderowska wyraziła słowa uznania dla pracy całego zespołu pani B. Adamiak i
podziękowała za wkład w pracę gdyż niejednokrotnie widziała i słyszała jak ta praca wygląda
udzielając bezpłatnych porad prawnych. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  bardzo  często  uczestniczy  w  działalności
Stowarzyszenia Arka i zaznaczył, że praca tych ludzi jest nieoceniona. W imieniu całej Rady
Gminy Raszyn podziękował panu Arturowi oraz pani Beacie Adamiak za pracę.

17. Sprawozdanie z działalności GOPS w 2019 roku wraz z realizacją zadań w zakresie 
wspierania rodziny za 2019 rok.

Sprawozdanie  z  działalności  GOPS w 2019  roku  przedstawiła  pani  kierownik  Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej Elwira Rogowska. Na wstępie wskazała na tabelę, w której jest
podane gdzie GOPS udzielił najwięcej pomocy.   Następnie wskazała najczęstsze przyczyny
ubiegania  się  o  zasiłki  tj. długotrwałą  ciężką  chorobę,  ubóstwo,  niepełnosprawność,



bezrobocie.  W  dalszej  kolejności  przedstawiła  bardzo  szczegółowo  wcześniej  złożone
sprawozdanie omawiając każde ze świadczeń jakie jest realizowane przez GOPS. W dalszej
kolejności  przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  w  zakresie  wspierania  rodzin.
Następnie pani kierownik ogólnie przedstawiła sprawozdanie z oceny zasobów społecznych.
Zaznaczyła,  że dane,  które są zawarte w sprawozdaniu pochodzą z Ministerstwa Rodziny,
Pracy  i  Polityki  Społecznej  i  GOPS  i  nie  może  nic  zmieniać  a  jedynie  dodawać  opisy.
Następnie  omówiła  najważniejsze  elementy  sprawozdania.  Najważniejszym  wnioskiem
płynącym z  analizy  sprawozdania,  na  który  pani  kierownik  zwróciła  uwagę  jest  problem
starzejącego się społeczeństwa Gminy Raszyn.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  poinformowała,  że
sprawozdanie było omawiane na komisji już w maju tego roku. Podziękowała pani kierownik
za pracę w 2019 roku. 

Radna  T.  Senderowska  podziękowała  za  dobrą  pracę  i  przytoczyła  przykład  mieszkańca,
który  został  bardzo  dobrze  obsłużony  w  GOPS  i  uzyskał  pomoc.  Wszystko  odbyło  się
profesjonalnie i z uwzględnieniem zasad współżycia społecznych. 

18. Ocena zasobów pomocy społecznej

Pani kierownik Elwira Rogowska zreferowała sprawozdanie w poprzednim punkcie porządku
obrad.

Wójt  podziękował  pani  kierownik  i  wszystkim  pracownikom  za  profesjonalną  pracę.

Radny A. Górecki dziękując za pracę pani Elwirze Rogowskiej poprosił aby częściej uczulała
wszystkich na problem starzejącego się społeczeństwa. 

19. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności

Pani Ewa Surmacz Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, poinformowała, że
komisja  obradowała miedzy sesjami dwukrotnie i zajmowała się tematami poruszanymi na
sesji. 

Pan Ryszard Kowalczyk Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że pomiędzy
sesjami komisja nie obradowała a na ostatnim spotkaniu wyznaczyła dwa zespoły kontrolne
do kontroli CKR i CSR.

Pani Anna Matracka poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki
nie obradowała miedzy sesjami a następne posiedzenie komisji jest planowane po 15 sierpnia.

20. Sprawy różne

Radny  A.  Górecki  poruszył  temat  braku  połączenia  komunikacyjnego  Gminy  Raszyn  ze
szpitalami w Pruszkowie. Wnioskował o to już jakiś czas temu i zapytał czy coś w tej sprawie
się zmieniło. Następnie wrócił do tematu skargi na dyrektor przedszkola. Jest zdziwiony, że
skoro  komisja  dużo  czasu  poświęciła  tej  sprawie  a  radni  mieli  decydować  to  czemu nie
otrzymali  pism, które wpłynęły w związku z tą  sprawą.  Poprosił  aby pisma docierały  do
radnych  regularnie.  Poprosił  Wójta  o  złożenie  do  Biura  Rady  harmonogramu  prac  do
wykonania jeśli chodzi o remont i utrzymanie dróg w tym roku.



Radna H. Koper wyraziła żal, że radni zostali zaznajomieni z pismami, które wpłynęły do
Rady  Gminy  w  sprawie  skargi  na  panią  dyrektor  przedszkola.  Odniosła  się  również  do
zarzutów  przytaczanych  w  uzasadnieniu  do  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na
działalność  dyrektora  Przedszkola  Nr  2„W  Stumilowym  Lesie”  w  Raszynie.  W  dalszej
kolejności zapytała Wójta kto ustawił na ul. Pruszkowskiej urządzanie rejestrujące prędkość
pojazdów i czym dla kierowców skutkuje postawienie tam tego urządzenia. 

Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa i urządzenie ustawiła Starosta Pruszkowski
i do niego należy kierować pytania.

Radna T. Senderowska powiedziała, że istnieje konieczność opracowania regulaminu pracy
Rady  Gminy  Raszy.  Wnioskowała   także  aby  opracować  plan  zrównoważanego  rozwoju
Gminy Raszyn. Kolejny raz zaapelowała o zrobienie wjazdu do przychodni i remont ulicy
Dworkowej. 

Wójt odpowiedział radnemu A. Góreckiemu, że prace nad poprawą komunikacji z powiatem
trwają w Pruszkowie. Trwają konsultacje również z Gminą Michałowice.

Radna H. Koper zwróciła uwagę na zły stan nawierzchni ul. Dworkowej, przy której są dwa
ośrodki zdrowia. Poruszyła temat boiska Orlik, na którym młodzież i dzieci z Gminy Raszyn
nie mogą grać w piłkę gdyż jest ono zajęte przez zorganizowane grupy piłkarzy. 

Radny S. Ostrzyżek wspomniał o przygotowanym projekcie organizacji ruchu na ulicy Unii
Europejskiej i potrzebie ewentualnego jego zaopiniowania. 

Wójt  powiedział,  że  projekt  został  przekazany do Rady Gminy i  dyrektorowi szkoły aby
zebrał opinię od rodziców. Planowany jest jednokierunkowy ruch od ulicy Sportowej do ulicy
Szkolnej.

Przewodniczący  Rady  zadał  pytanie  Wójtowi  odnośnie  placu  zabawa  przy  szkole
podstawowej w budynku dawnego gimnazjum. Czy uda się go zrealizować z początkiem roku
szkolnego?

Wójt odpowiedział,  że nie wiadomo jakie będą warunki atmosferyczne ale ten plac będzie
realizowany. 

Przewodniczący  Rady  zasugerował  koncepcję  przebudowy  ulicy  Szkolnej  aby  zachować
przedstawiony ciąg  i  wkomponować między  innymi  tam parking dla  rowerów, mini  plac
zabaw. Następnie przedstawił temat poruszany na ostatniej Komisji Sportu, Kultury Fizycznej
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi aby tzw. „blaszak” dawnego budynku szkoły
zaadaptować na szatnie przy boisku Wronik dla zawodników KS Raszyn. 

Odbyła się dyskusja na temat zaadaptowania „blaszaka” na szatnię.

Radny  S.  Ostrzyżek  poprosił  Wójta  o  przekazanie  informacji  w  sprawie  przetargu  na
wykonanie boiska w Falentach.

Wójt odpowiedział, że przetarg jest już przygotowywany a przesunięcia w budżecie zostały
już zrobione. Trwają rozmowy na temat rodzaju nawierzchni jaką zastosować.



21. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy

Przewodniczący Rady poruszył temat zarzutów jakie zostały skierowane do niego oraz do
pracowników Biura Rady dotyczących nieprzygotowywania na bieżąco protokołów z sesji.
Poinformował, że z uwagi na obszerność sesji sporządzenie protokołów trwa długo. Następnie
nawiązał do pisma, w którym Przewodniczący klubów KO i WGR prosili o przygotowanie
radnym miejsc pracy na sesję w budynku Urzędu Gminy. Poinformował, że zostały zakupione
tablety  dla  radnych  wraz  z  kartami  SIM z  Internetem  aby  każdy  radny  mógł  w  sposób
bezpieczny uczestniczyć w sesji zdalnej. Zaznaczył, że potrzebne jest szkolenie dla radnych,
którzy mają problemy techniczne z obsługą tabletów. 

Radna A. Matracka powiedziała, że dziwi się, że nadal są tak duże problemy z uczestnictwem
niektórych  radnych  w  sesjach  zdalnych.  Pracownicy  Biura  Rady  oraz  informatycy  służą
pomocą.  Przed  sesją  radni  są  proszeni  o  wcześniejsze  logowanie  się  do  systemu  oraz  o
wcześniejsze sprawdzanie sprzętu.

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że opóźnienia w przygotowywaniu protokółów spowodowane
są m.in.  tym, że w ostatnim czasie  dużo czasu poświęcane jest  na odpisywanie na pisma
radnych i skargi jakie wpływają do Rady. Zaproponował również aby protokoły były krótsze i
zawierały tylko merytoryczne wypowiedzi.

Wójt podkreślił, że praca Urzędu to wiele zdań, które są prowadzone, a które nie są w kręgu
zainteresowania radnych. Ciągłe krytykowanie nie przynosi niczego dobrego bo zawsze jest
coś do zrobienia.  Wójt dziwi się, że z takim uporem niektórzy radni chcą uczestniczyć w
sesjach  będąc  w  Urzędzie  Gminy  gdzie  środowisko  jest  dla  nich  obce  i  narażają  się  na
zakażenie i konsekwencje zdrowotne. Poprosił aby radni jednak ograniczali pobyt w Urzędzie
oraz aby komisje również odbywały się w trybie zdalnym. Na koniec Wójt poinformował, że
już  otrzymał  protokół  odbioru  budynku  Austerii  więc  będzie  można  prowadzić  prace
związane z urządzaniem pomieszczeń. Wójt zaprosił jeszcze na obchody rocznicy wybuch
Powstania Warszawskiego. 

22. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady.

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Olga Kazubek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


